
Kuntayhtymähallitus § 106 26.08.2020

FCG:n selvitys kuntayhtymän palvelurakennemuutoksesta

87/02.00/2020

KYHALL § 106 Peruspalvelukuntayhtymä Selänteen yhtymähallitus päätti kokouksessaan
27.2.2020 § 35 perustaa palvelurakennetyöryhmän, jonka rinnalle otetaan
ul ko puo li nen konsultti selvittämään palvelurakenneuudistuksen tar peel li-
suut ta ja toteuttamistapaa.

 Kuntayhtymän johtaja teki hankintapäätöksen 10.3.2020 kuntayhtymän ta-
lou den sopeuttamissuunnitelman tilaamisesta ulkopuolisena konsulttityönä
yh ty mä hal li tuk sen päätöksen mukaisesti. Tarjouskilpailun voitti Perlacon
Oy. Monialakonserni FCG Finnish Consulting Group Oy osti Perlacon Oy:n
14.5.2020.

 FCG:n selvitys kuntayhtymän palvelurakenneuudistuksen tarpeellisuudesta
ja toteuttamistavasta liitteenä.

(Valmistelija: Kuntayhtymän johtaja Tuomas Aikkila, puh. 044 4456 196)

Ehdotus: Kuntayhtymän johtaja: Kuntayhtymähallitus merkitsee tietoonsa saatetuksi
liit tee nä olevan FCG:n selvityksen kuntayhtymän pal ve lu ra ken ne uu dis tuk-
sen tarpeellisuudesta ja toteuttamistavasta.

Päätös: Merkittiin tiedoksi. Lisäksi kirjattiin ylös kaksi asiaan liittyvää huomiota.

 Jäsen Jari Nahkanen toimitti Haapajärven kaupungin hallituksen nä ke myk-
sen selvitykseen:

Haluamme kiittää siitä, että viranhaltijat ovat tehneet työtä selvityspyyntöön
mu kai ses ti. Selvityksessä on paljon hyviä ja varmasti sieltä voidaan hyö dyn-
tää monia osia käytännössä. Nämä tullaan Haapajärvellä vielä käymään huo-
lel li ses ti läpi ennen varsinaista päätöksentekoa. 

  Mutta selvityksen tämän pohjalta emme saa Selänteestä niitä  taloudellisia
em me kä toiminnallisia hyötyjä, joita tällä haemme. Keskeisten palvelujen
ha jot ta mi sen -malli  eri paikkakunnille ei ole alueemme etu taloudellisesti
ei kä toiminnallisesti kuten esimerkiksi erottamalla vuodeosasto ja ar vioin ti-
yk sik kö. Jokaisella paikkakunnalla tulisi olla toimintoja, mutta toi min nal li-
ses ti yhteenkuuluvien toimintojen hajottaminen ei ole kenenkään etu. Li säk-
si mitoitukset ovat meidän näkemykseen jälkeen sellaiset, että joudumme
käyt tä mään mm. ostopalveluita entistä enemmän. Käytännössä suunnitellut
sääs töt eivät tulisi toteutumaan.  Tämä on Haapajärven kaupungin hal li tuk-
sen yksimielinen näkemys.



 Jäsen Jouni Jussinniemi toimitti vasemmistoryhmän huomion tähän sel vi-
tyk seen:

 Jätän vasemmistoryhmän huomion FCG:n raporttiin, selvitys asettaa pie ni-
tu loi set, eläkeläiset tahi muuten tiukassa taloudellisessa tilanteessa olevat
ih mi set kohtuuttomaan asemaan. On ajateltava rahan lisäksi inhimillisyyttä.

 Pyhäjärven kaupunginjohtaja Henrik Kiviniemi saapui tämän asian
käsittelyn aikana klo 10.07.


